
Elismeréseket vehettek át a 
Gyulaj Zrt. munkatársai 
Miniszteri el-
ismerő okle-
velet adtak 
át a Gyulaj 
Erdészeti és 
Vadászati Zrt. 
három mun-
katársának.

 ¬ 3. oldal
Újra megnyitotta kapuit a lá-
togatóközpont

A tavasz beköszöntével nem 
csak az időjárás csalogatja ki a 
családokat, gyermekeket a sza-
badba, hanem a programok is.

 ¬ 4. oldal
Idén is megrendezték a Tamási Járási Borversenyt március 24-én, melyre ez alkalommal már nem csak a környék borosgazdái nevezték 
be boraikat, hanem a megye több járásából is érkeztek minták, összesen kilencvenöt.                                                                                              4. oldal
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Jó évjáratok közé lehet sorolni a 2022-estA tartalomból

Kitüntették Széles Andrást, 
a város alpolgármesterét

Nemzeti ünnepünk, március 15-e alkalmából Novák Katalin, Magyaror-
szág Köztársasági Elnöke Magyar Ezüst Érdemkereszt kitüntetést ado-
mányozott Széles András, Tamási város alpolgármestere számára.

Széles András 2002 óta tagja Tamási Vá-
ros Önkormányzati Képviselő-testületének, 
2002-2006 között képviselőként, 2006 óta 
jelenleg is megszakítás nél-
kül Tamási város főállású 
alpolgármestereként.
Nem könnyű helyzetben 
lévő város második em-
bere lett 2006-ban. Pénz-
ügyi instabilitás, lepusztult 
közintézmények, bezárásra 
váró fürdő, rekordokat dön-
tő munkanélküliség volt 
az örökség. Mindezt ki-
hívásnak élte meg. Mára 
valamennyi közintézmény-
ben méltó körülményeket 
találnak az itt élők, az ide 
járók. Felújításra került, 
bővült bölcsőde, óvoda, is-
kola, rendelőintézet, utak, 
közműhálózat. Közjóléti 
funkciók bővítésével, ke-
rékpárutakkal, sportolásra alkalmas szabadidős 
létesítményekkel, civileket szolgáló épületekkel, 
létesítményekkel, turisztikai attrakciók növe-
lésével Tamási valóban egy élhető kisvárossá 
alakult. A fürdőfejlesztés révén pedig ékszer-
doboza a térségnek. Mindezen eredményekben 
oroszlánrésze volt. A megújuló energia terén 
elképzelt és megvalósult megoldásai révén a te-
lepülés közintézményeinek többsége geotermi-
kus energiával fűtött, amelynek ellátási bizton-
ságát egy biomassza üzem fokozza. Okos város, 
azaz a Smart City területén szintén kiemelkedő 
eredményeket ért el, számos előadást tartott a 
témában, rendszeres meghívottja ezzel kapcso-

latos kiállításoknak, szakmai rendezvényeknek.
Ezen megoldások mind a település javát szol-
gálják, ha a szabályozható közvilágítási rend-

szerre, az okos vízórákra, 
az idősek lakóotthonába 
kihelyezett okos mérőkre, 
az okos zebrára gondolunk. 
Nélküle nem tartana ott a 
város, ahol ma tart, igazi 
lokálpatrióta – áll a mélta-
tásában. 
A Tolnai Népújságnak 
adott interjújában az al-
polgármester elmondta: 
„Óriási megtiszteltetés 
számomra ez a kitüntetés, 
az immár 17 éves alpolgár-
mesteri munkám fontos 
állomása, elismerése, de re-
ményeim szerint még nem 
a végállomása. Ugyanis ak-
kor szoktak ilyen díjat ado-
mányozni – jegyezte meg 

viccesen Széles András, aki hozzátette, mindig 
azon munkálkodik, hogy Tamásit sikerüljön 
felhelyeznie arra a térképre, ahová alanyi jo-
gon nem kerülhetne fel. A frissen kitüntetett 
alpolgármester szerint olyan innovatív meg-
oldásokat sikerült az elmúlt években létre-
hozni Tamásiban, amely most érezteti igazán 
a hatását. Ilyen például az energiagazdálkodás 
átalakítása, a megújuló energiák, a geotermia, 
biomassza hasznosítása, az energiaközösségek 
létrehozása. – Mindezek adják a savát-borsát 
a munkámnak – a többi szintén fontos, kisebb 
feladat mellett – amely irányt mutat, és amely 
úton szeretnénk tovább haladni.”

Széles András a kitüntetéssel

Kossuth-díjat kapott  
Tamási díszpolgára 

A kiváló költő és irodalomszervező, a több éve Tamásiban élő Orbán 
János Dénes Budapesten a március 15-i nemzeti ünnep alkalmából 
Kossuth-díjat kapott.  

A brassói születésű Orbán 
János Dénes, a magyar állam 
támogatásával működő Elő-
retolt Helyőrség Íróakadé-
mia vezetője, a kormánypár-
ti Magyar Nemzet kulturális 
rovatának korábbi vezetője, 
Babérkoszorú és József At-
tila-díjas költő, prózaíró, a 
Magyar Művészeti Akadé-
mia levelező tagja. Magyar-
ország számára kivételesen 
értékes művészi pályafutása 
során a kortárs magyar iro-
dalmat egyedi stílusú, for-
mailag és nyelvileg is bra-
vúros költeményeivel, prózáival és drámáival 
gazdagító írásművészete, valamint példaadó 
irodalomszervező és tehetséggondozó tevé-
kenysége elismeréseként kapta a Kossuth-
díjat, idézi az indoklást az MTI. Az erdélyi 
származású Orbán János Dénes 2014-ben 
költözött Tamásiba, azóta városunkban él, 
2022-ben Tamási Város Díszpolgárának vá-
lasztották. Az irodalmi színrelépés óta sok 
elismerést kapott, a kérdésre, hogy ezek kö-
zött mit jelent számára a Kossuth-díj, így 
fogalmazott: „Ó, hát csak úgy csöndeskén, 
klasszikusan azt, hogy fölértem a csúcsra. 
Nem fogok sem szerénykedni, sem valami 
alternatív maszlagot megfogalmazni: na-
gyon, de nagyon örülök, és megtisztelve ér-
zem magamat.” A Tolnai Népújságnak azt 
mondta: „Az elismerés, megismétlem, azt je-
lenti számomra, hogy fölértem a csúcsra. Ám 
még innen is van feljebb, mert a csúcs fölött 

ott a végtelen ég. Ott van az, amit már nem 
lehet díjakban mérni. Nem a díj a cél, hanem 
az, hogy jól és jót írjak. A díjak fontosak, és 
jólesnek, de a cél mégiscsak az, hogy az iro-
dalom végtelen nagy könyvébe néhány nagy 
művet beleírjunk.”
Orbán János Dénes a minap fejezte be az 
évezred első operettjét. Ugyanis több mint 
60 éve nem írt senki operettet. Az idén 100 
éves a Budapesti Operettszínház, és őt kér-
ték fel a jubileumi operett megírására. „Ki 
nem hagytam volna egy ilyen pompás, iz-
galmas munkát, remek móka operettet írni, 
bár sokkal nehezebb, mint gondolnánk, 
ugyanis szigorú műfaji szabályok határol-
ják be a lehetőségeket. Egy kis szünet után 
újabb színpadi műnek fogok neki, arról 
azonban még nem kívánok nyilatkozni, de 
jó kis meglepetés lesz.” – fogalmazott a friss 
Kossuth-díjas.

Orbán János Dénesnek Novák Katalin és Orbán Viktor is 
gratulált
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Jó évjáratok közé lehet sorolni a 
2022-est

Idén is megrendezték a Tamási Járási Borversenyt március 24-én, melyre ez alkalommal 
már nem csak a környék borosgazdái nevezték be boraikat, hanem a megye több járá-
sából is érkeztek minták, összesen kilencvenöt.

A Tamási Művelődési Központ, 
mint szervező, hosszú évtizedek ha-
gyományát követi minden év már-
ciusában, amikor is megrendezik a 
járás borversenyét, melyre főként 
az elmúlt év borait várják a boros-
gazdáktól. Az idei évben egy ki-
csit kitekintettek, többen tudomást 
szereztek ugyanis a versenyről, így 
nem csak a tamási, hanem a kör-
nyező járásokból is hoztak borokat. 
- Követjük a tradíciókat, amelynek 
alapjait régen lerakták már Tamá-
siban – osztotta meg velünk Czink 
Judit, a művelődési központ igazga-
tója. - Minden évben három bor-
bíráló csoport bírálja a fehér, a rozé 
és a vörös borokat, ők a profesz-
szionális borbírálók, akik a megye, 
valamint az ország számos pontján 
is végeznek hasonló tevékenységet. 
Tamásiban néhány évvel ezelőtt ve-
zettük be azt, hogy egy társadalmi 
zsűri is kiegészíti a profikat, hiszen 
fontos, hogy a laikus borfogyasztók 
ízlelőbimbóival is felmérjük, hogy 
kinek melyik bor ízlik a legjobban. 
A szakmai program délelőtt tíz óra-
kor kezdődött, és délután két óráig 
tartott, ezt követően három órától 
az ünnepélyes eredményhirdetésre 
került sor. Természetesen a bor-
bírálók Módos Ernő vezetésével 
kóstolták és értékelték az idei évben 
a borokat. Ő azt gondolom, hogy 
nem csak egy szimpla borbíráló íz-
lelésével kóstolja ezeket a borokat, 
hanem most már hazajár Tamásiba, 
nincs boros program, amelyen ne 
venne részt. A délutáni eredmény-
hirdetéskor a borosgazdák, borter-
melők boraik minősített okleveleit 
kapták, és kiosztották a nagy díja-

kat is, vagyis az egyes kategóriák 
legjobbjainak járó díjakat, emellett 
kiválasztották Tamási Város Borát, 
valamint a Németh Miklós Em-
lékdíjat is átadták. Legfontosabb 
nekünk szervezőknek az, hogy a 
bírák elé úgy kerüljenek a borok, 
hogy egyáltalán nem tudják, hogy 

ki a borász, aki nevezett. Már jel-
ige sincs, csak számozzuk a leadott 
mintákat, tehát teljesen anonim a 
verseny, ez a garanciája annak, hogy 
tényleg a valós teljesítmény mé-
rettetik meg. A tavaly előtti évhez 
képest több, a tavalyi évhez kicsit 
kevesebb minta volt idén, összesen 
95. Mindig megkeressük az elmúlt 
években nevezőket személyesen, 

telefonon vagy akár levélben. Több 
helyről azt hallottuk, hogy nem si-
került olyan jól a tavalyi évben a bor, 
így a borosgazdák maguk döntöttek 
úgy, hogy nem szeretnének nevezni 
a versenyre, de akadt olyan is, ahol 
már kivágták a szőlőt, és felhagytak 
a borkészítéssel. 
A zsűri elnöke ezúttal is Módos 
Ernő borász, az Alisca Borrend 
nagymestere volt, aki elmondta: a 
tamási termelők a jó évjáratok közé 
sorolhatják a 2022-est, hiszen fő-
leg a tavalyi év borait nevezték a 
versenyre. -  Az évjárat nagyon 
szép ősszel indított, aminek ered-
ményeképpen az alkoholfokok és 
a savak úgy alakultak, ahogy álta-
lában a napsütéses ősztől megszo-
kott – mondta Módos Ernő. - Az 
alkoholfokok magasabbak egy pi-
cit az átlagosnál, és a savak vala-
mivel alacsonyabbak. Ez bizonyos 
fajtáknál előny, bizonyos fajtáknál 
hátrány. A magasabb alkoholfok 
alapjába véve inkább pozitív, a sa-
vak a fehérboroknál talán kicsit 
hátránynak mondhatók, a vörös 
boroknál viszont nagyon szép, kel-
lemes, jó zamatú, kompakt nedűket 

eredményezett. Az évjárat minden-
képpen az átlagosnál jobb, és ezt itt 
Tamásiban is ki tudták használni a 
gazdák. Kulcskérdés még mindig a 
kénezés: hosszú évek óta probléma, 
hogy a túlérett szőlőből származó 
borok kénezését sokkal aktívabban, 
agresszívebben kell végezni, vagy-
is korábban, magasabb kénesebb 
szintről kell indítani ezeket a boro-
kat. Ezt leszámítva a gazdák zöme 
megtanulta a borokat kezelni. So-

kat fejlődött az is, hogy változtak a 
tárolóedények, a fahordók ma már 
nem népszerűek, ezeket az úszó-
fedeles fém vagy műanyag edények 
váltják fel, amik a bor érlelésében 
ugyan nem, de az egészségesen tar-
tásában, az íz- és zamatanyagok 
megtartásában abszolút előnyére 
válik. Látszik a fejlődés, megfogad-
ták a tanácsokat a borászok. Tisz-
taságban, hordók teletartásában van 
nagyon pozitív változás, rájöttek a 
gazdák arra, hogy ezekre érdemes 
odafigyelni, mert a bor minőségé-
nek megőrzésében óriási szerepük 
van. Tulajdonképpen azzal, hogy 
itt is kis mennyiségekben, de be-
léptek a korszerű zúzó, bogyózó 
gépek, hogy nem csak ledarálják, 
hanem kocsánytól is elválasztják, 
lebogyózzák a szőlőt, különösen fe-
hér boroknál abszolút pozitív, de a 
vörösboroknál is előnyös. Ezeknek 
a gépeknek a megjelenésével, és a 
már említett tarályok terén is dön-
tő változás történt, összességében a 
bor egészségének, íz és zamat anya-
gának a megőrzésében fontos sze-
repet játszanak. 

Képviselői ügyfélfogadás
Helyszín: Tamási Polgármesteri Hivatal Földszint 7. számú irodája 
(7090 Tamási, Szabadság u. 46-48.)

ÁPRILIS 13. (CSÜTÖRTÖK)
10.00-11.00 DR. SZATMÁRI LÁSZLÓ

 
ÁPRILIS 20. (CSÜTÖRTÖK) 

10.00-11.00 CSERESZNYÉS BALÁZS
 

ÁPRILIS 27. (CSÜTÖRTÖK)
10.00-11.00 GULYÁS TIBOR

MÁJUS 4. (CSÜTÖRTÖK)
10.00-11.00 DR. MOLNÁR ÉVA

MÁJUS 11. (CSÜTÖRTÖK)
10.00-11.00 GASPARICS LÁSZLÓ

Tamási Város Önkormányzata

A szabadságharc 175. évfordulójára emlékeztek
Az 1848-49-es forradalom 
és szabadságharc 175. év-
fordulójának városi meg-
emlékezéseire került sor 
Tamásiban március 15-én. 

Kora este a tamási honvéd hősök 
síremlékénél koszorúztak a teme-
tőben, emlékbeszédet mondott 
Gosztola Gabriella, a Würtz Ádám 
Általános Iskola tanára. A meg-
emlékezés a művelődési központ-
ban folytatódott, ahol a város pol-
gármestere, Porga Ferenc mondott 
beszédet: - Büszkén mondhatjuk, 
hogy a magyarság 1100 éves tör-
ténelmének egyik legszebb fejezete 
az 1848. március 15-ei forradalom. 
Ma is büszkén viseljük a kokárdát, 
kívülről fújjuk a Nemzeti Dal leg-
alább első versszakát, Petőfi méltán 
a legismertebb magyar költő. A pi-
ros-fehér-zöld ekkor lett a nemzet 
lobogójának színe. Nincs olyan ma-
gyar, aki Kossuth Lajost ne ismerné 
és talán azt is tudja, hogy a szabad-
ságharc vezetője volt, az utolsó olyan 
magyar államférfi, akiről a népdalo-
kat, nótákat költötték. 1848 tavasza 
egész Európa ünnepe is, mert egy új 
világ volt születőben, és bár a for-

radalmak elbuktak, mégis hatalmas, 
visszafordíthatatlan változások in-
dultak el a kontinensen.  Hatalmi 
átrendeződésnek vagyunk tanúi je-
len pillanatban is. Európa és a világ 
most is átalakulóban van, forrong. A 
nagyhatalmi játszmákból - földrajzi 
helyzetünknél fogva is - nehéz lesz 
kimaradnunk, de én hiszem, hogy 
van kellő bátorságunk, hitünk és 
hiteles vezetőink is ahhoz, hogy ne 
sodródjunk bele egy olyan konflik-

tusba, amely nem rólunk szól.  175 
évvel ezelőtt fegyverrel kellett meg-
védenünk addigi eredményeinket, 
javainkat, országunkat, családun-
kat, szabadságunkat.  A szabadság 
törékeny dolog. Ilyenkor látjuk és 
érezzük, hogy a szabadságért nem-
csak állandóan meg kell harcolni, de 
meg kell tudni őrizni, óvni, védeni 
ezt a törékeny, de ugyanakkor min-
denek felett álló, legnemesebb esz-
mét. Nekünk már nem kivívni, mint 

hajdan a márciusi ifjaknak, hanem 
megőrizni kell a szabadságunkat, 
függetlenségünket, ami azonban – 
jól tudjuk – nem egyszerű feladat, 
hisz egy olyan 
világban élünk, 
ahol nap, mint 
nap megtapasz-
taljuk, hogy a 
nagy és büszke 
nyugat-európai 
nemzetek sa-
ját hazáikban 
már nem érez-
hetik otthon és 
b iztonságban 
magukat, az ő 
példájukon jól 
láthatjuk, hová 
vezet a nemzeti 
identitás hát-
térbe helyezése, 
a hagyomány, a 
keresztény ér-
tékek feladá-
sa – hangzott 
el a beszédben. 
Lélekláng a ta-
vaszban címmel 
a Béri Balogh 
Ádám Katoli-

kus Gimnázium tanulóinak műsora 
következett, majd a megemlékezés 
a Kossuth téri Petőfi emléktáblánál 
koszorúzással ért véget.

Eredmények
„Nagy Fehér Arany” – Veres Pince 
Tevel (Királyleányka)
„Nagy Rozé Arany” - Veres Pince, 
Tevel (Kékfrankos Siller) 
„Nagy Vörös Arany” – Hahn Já-
nos, Györköny (Cabernet Sau-
vignon)
„Tamási Város Bora” – Szijártó 
László, Tamási (Merlot, Caber-
net Sauvignon, Cabernet Franc 
Cuvée)
Németh Miklós Emlékdíj – Bá-
lizs István, Tamási (Kékfrankos 
Rozé)

Idén is négy bizottság bírálta a borokat

Bálizs István kapta a Németh  
Miklós Emlékdíjat

A gimnázium tanulóinak műsora
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A Magyar Érdemrend 
Tisztikeresztjét vehette át 

Gőbölös Péter 
A 2021 őszén megrendezett húsznapos vadászati világ-
kiállítás szervezését végző kuratórium tagjaival együtt 
vehette át a Magyar Érdemrend Tisztikeresztjét Gőbölös 
Péter, a Gyulaj Erdészeti és Vadászati Zrt. vezérigazga-
tója.

A nemzeti ünnepünk, március 15-e 
alkalmából a Karmelita kolostor-
ban tartott ünnepségen Semjén 
Zsolt miniszterelnök helyettes a 
kormányfő előterjesztésére a köz-
társasági elnök által adományozott 
Magyar Érdemrend Tisztikereszt-
jét adta át Gőbölös Péternek, az 
“Egy a Természettel” Vadászati és 
Természeti Világkiállítás Vadgaz-
dálkodási Konferenciája kurátora, 
a Gyulaj Erdészeti és Vadászati 
Zrt. vezérigazgatójának, a fenn-
tartható magyar vadgazdálkodás 
nemzetközi hírnevének öregbíté-
séért tett erőfeszítései, valamint 
az „Egy a Természettel” Vadászati 
és Természeti Világkiállítás ma-
gas színvonalú megszervezésében 
és lebonyolításában vállalt szere-
pe elismeréseként. Gőbölös Péter 
a Tolnai Népújságnak azt mond-

ta: nagyon nagy megtiszteltetés, 
büszkeség számára a díj, ugyan-
akkor óriási felelősség is, hiszen az 
eddigi tevékenységére is ráirányítja 
a figyelmet, amelyet ezután még 
nagyobb odafigyeléssel, odaadással 
kell végeznie, hiszen ezzel az el-
ismeréssel egyfajta szakmai példa-
képpé is válik az ember, amelynek 
meg kell tudni felelni, ez pedig 
komoly feladat. Kollégáival együtt 
igyekszik megtenni mindent azért, 
hogy sikeresen működjön a cég és 
valamennyi ágazata, az erdő- és 
a vadgazdálkodás is. A világki-
állításról úgy fogalmazott: hatal-
mas projekt volt a megszervezése 
anyagilag, valamint ráfordított idő, 
energia szempontjából is. Ötven 
éve rendezték meg utoljára és vár-
hatóan legalább ötven évig nem is 
lesz hasonló. 

Dr. Révész Ottóra emlékezünk
Tamási és környékének megbecsült állatorvosa, a Rászoruló Gyermekekért Alapítvány 
kuratóriumi elnöke március 11-én hunyt el. 

Révész Ottó 1941. március 26-án 
született Tamásiban, középiskolai 
tanulmányait szintén itt végezte. 
1966-ban az Állatorvos Tudomá-
nyi Egyetemen szerzett diplomát, 
később szakállatorvosi végzettsé-
get is szerzett sertés ágazaton. Ta-
másiban kezdett el dolgozni állat 
higiénikusként, majd a TSZ állat-
orvosaként. Később - közel 50 éven 
át - állami állatorvosként dolgo-
zott Tamásiban, egészen a végleges 
nyugdíjba vonulásáig, 2014. decem-
ber 31-ig. Akkor adott interjújá-
ban elmesélte: hatósági állatorvosi 
munkájából már 2004-ben nyug-
díjba ment, ezután magán állator-
vosként tevékenykedett. Úgy érezte, 
eljött a pihenés ideje, és hogy átadja 
a terepet a fiatalok számára. Lelkiis-
meretesen ellátta Tamási és környé-
ke állatait, valamint az idelátogató 
cirkuszosok is bizalommal fordul-
hattak hozzá, akár egzotikus állat 
esetében is. - Nagyon széles volt a 
paletta, rengeteg fajta állatot láttam 
el, kezdve a százforintos nagysá-
gú ékszerteknőstől, a puputevén át 
a különleges fajkutyákig. Amikor 
cirkuszi társulat érkezett a város-
ba, kezeltem csimpánzt, zebrát, de 
kölyök tigris is feküdt a rendelőasz-
talomon. Nagyon változatos volt a 
munkám, ezt szerettem a legjobban 

benne. Nem érzem úgy, hogy mesz-
szire elszakadnék tőle, hiszen sokan 
fordulnak hozzám kérdésekkel, és 
az is egyértelmű, ha úgy adódik, egy 
balesetes állatot sem hagyok magá-
ra – mesélte 2015 februárjában. 
Feleségével, Takács Piroskával há-
rom gyermeket neveltek: Ildikót, 
Tamást és Orsolyát. Tagja volt a 
Magyar Állatorvosi Kamara me-
gyei vezetőségének. Aktív szerepet 
vállalt Tamási civil- és kulturális 
életében. 1990-1994 között váro-
si önkormányzati képviselőként, 
1991 óta a Rászoruló Gyermeke-

kért Alapítvány kuratóriumi el-
nökeként tevékenykedett. 1970 
óta segédkezett a Magyar Vörös-
keresztnél: volt megyei vezetőségi 
tag, és a városi vezetőség tagja is. 
Szabadidejében szeretett vadász-
ni, zenét hallgatni. Több kitüntetés 
büszke birtokosa volt: megkapta a 
Vöröskereszt Munkáért kitüntetés 
ezüst és arany fokozatát, megvá-
lasztották a Mezőgazdaság Kiváló 
Dolgozójának, és a Hubertus Ke-
reszt arany fokozatát is kiérdemel-
te. 2015-ben Tamási Város Dísz-
polgárának választották. 

Elismeréseket vehettek át a 
Gyulaj Zrt. munkatársai 

Miniszteri elismerő oklevelet adtak át a Gyulaj Erdészeti és Vadászati Zrt. három mun-
katársának az Erdők Világnapja alkalmából rendezett kitüntetési ünnepségen.

Az erdő egységes rendszer, amely 
sérülékeny, védelemre szorul. Kö-
zös felelősségünk, hogy megértsük 
és tudatosítsuk: teremtett világunk-
kal együtt élve, abban a lehető leg-
kevesebb kárt okozva, ökológiai 
egyensúlyát fenntartva kell létez-
nünk, hogy utódaink is megismer-
hessék ezt a csodát – fogalmazott 
Farkas Sándor a 2023. évi Erdők 
Világnapja alkalmából rendezett 
kitüntetési ünnepségen. Az Agrár-
minisztérium miniszterhelyettese 
Budapesten, a Vajdahunyadvárban 
rendezett eseményen úgy fogalma-
zott: az erdőt ismerő és szerető em-
ber jól tudja, mennyire szervesen és 
harmonikusan kapcsolódnak egy-
máshoz a teremtett világ élőlényei. 
Az erdők, a fák tevékenyen részt 
vesznek az UV-sugárzás szűrésé-
ben, a szálló por, a széndioxid és a 
talaj megkötésében, a levegő tisztí-
tásában, a víz raktározásában, a lo-
kális klímaszabályozásban. Közben 
élőhelyet, táplálékot biztosítanak az 
erdei állatoknak. Az erdő maga az 
élet. A természet és a titkok biro-
dalma. Az erdő létezése nem magá-
tól értetődő. Az erdőgazdálkodók, 
vadgazdálkodók tudják a legjobban, 
hogy tudatosan kell törekednünk 
megőrzésükre, és tudatosan kell 
hasznosítanunk az erdők ökoszisz-
téma-szolgáltatásait. Ismerni és ér-
teni kell az erdőt, ahogyan Önök 
is teszik – szólt az ünnepségen 
jelenlévő szakemberekhez a mi-

niszterhelyettes. Mint fogalmazott, 
erdeink védelméhez az erdészek, 
természetvédők, ökológusok tarso-
lyában lévő tudást minél szélesebb 
körnek tovább kell adni. Farkas 
Sándor történelmi lehetőségnek, 
egyben felelősségnek nevezte a kö-
vetkező öt évben a hazai erdőkre 
fordítható mintegy 310 milliárd fo-
rintot. Az ünnepség végén Farkas 
Sándor miniszterhelyettes és Zam-
bó Péter erdőkért felelős államtitkár 
miniszteri elismeréseket adott át 23 
erdész-vadász szakembernek. Mi-
niszteri Elismerő Oklevelet adomá-
nyoztak Borbély János, a Gyulaj Er-
dészeti és Vadászati Zrt. Pincehelyi 

Erdészetének kerületvezető erdésze 
részére, a természetszerű gazdálko-
dás és a fenyves állományok szerke-
zetátalakítása terén végzett munká-
jáért. 
Elismerést vehetett át Gutheil 
Magdolna, a Gyulaj Erdészeti és 
Vadászati Zrt. titkárságvezetője 
lelkiismeretes ügyviteli tevékenysé-
géért és aktív közösségi munkájáért. 
Elismerést adományoztak Németh-
Halász Tündének, a Gyulaj Erdé-
szeti és Vadászati Zrt. humánpoliti-
kai vezetőjének az állandó állomány 
személyzeti feladatai mellett a köz-
foglalkoztatási program újraindítá-
sában végzett áldozatos munkájáért.

A Gyulaj Zrt. munkatársai

Dr. Révész Ottó 2015-ben vehette át a Díszpolgári címet

Gőbölös Péter a kitüntetéssel
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Kevesebb lett az indokolatlan megkeresések száma
A városban működő orvo-
si ügyelet elmúlt évi tevé-
kenységéről számolt be a 
SPED-MED Kft. ügyvezető-
je, Turcsányi Csaba a képvi-
selő-testület előtt. 

Mint elmondta: az önkormányzat 
által biztosított rendelő állapota jó, 
újszerű, és a feladatellátás kapcsán 
a jogszabályi követelményeknek 
megfelel. Az ügyelet műszerezett-
sége és a rendelkezésre álló gyógy-
szerpark a jogszabályi előírásoknál 
lényegesen jobb. A 2022-es évben 
az informatikai eszközparkot mo-

dernizálták, illetve be-
szereztek két darab új 
sürgősségi táskát és 
egy defibrillátort. 
- A 2022-es évben a 
tamási központi orvo-
si ügyeleti ellátásban 8 
orvos, 5 mentőtiszt, 6 
szakdolgozó és 5 gép-
kocsivezető dolgozott. 
Ezzel a létszámmal 
az ügyeleti ellátás biz-
tonságosan biztosítha-
tó volt a tavalyi évben 
– mondta Turcsányi 
Csaba. - 2022. janu-

ár 1. és 2022. december 
31. között 1402 beteget 
láttak el összesen 1473 
alkalommal az ügyeleti 
időben. Általánosságban 
továbbra is elmondható, 
hogy számos esetben az 
ügyeletet indokolatlanul, 
több napos panaszok-
kal, elfogyott gyógyszer 
felírása miatt keresik fel 
a betegek. Ezek az ará-
nyok a korábbi évekhez 
képest viszont javultak, 
most már a megkeresé-
sek 40%-a indokolt. 

A kormány a tavalyi év végén 
döntött az ügyeleti rendszer át-
alakításáról, a jogszabályi változá-
sok következtében előreláthatólag 
idén novemberben az Országos 
Mentőszolgálat veszi át Tolna vár-
megyében az orvosi ügyeletek mű-
ködtetését. Előzetes, nem hivatalos 
értesülések szerint Tamásiban hét-
köznap 16 és 22 óra között, illetve 
hétvégén és ünnepnapokon 8-14 
óra között háziorvosi ügyeleti ren-
delés lesz, ezt követően pedig a 
vármegyében 3 helyszínen biztosí-
tanak majd az OMSZ munkatársai 
éjszakai ügyeletet.

Változtatni kell az egészségügyön, a 
régi rendszer nem tartható

Nem könnyű eligazodni kívülállóként az egészségüggyel kapcsolatos információk kö-
zött. Kinek jó, illetve kinek nem jó az új ügyeleti rend, ez hogyan érinti a betegeket, 
az ellátásra szorulókat, illetve az orvosokat. A témával kapcsolatban dr. Szabó Gábor 
oktató-háziorvos, foglalkozás-egészségügyi szakorvos nyilatkozott a TEOL-nak, aki 
emellett a Magyar Orvosi Kamara (MOK) Tolna vármegyei alelnöke is.

Mint elmondta: az egészségügy 
rendszer-szintű átalakítására azért 
is sürgető volt, mert a jelenlegi rend-
szer közel egymillióval nagyobb né-
pességre lett tervezve. A háziorvosok 
korfája magas, az átlagéletkor 60 év, 
utánpótlás alig-alig akad, egyre több 
üres körzet van (országosan közel 
700, Tolnában 22). Tehát változtatni 
kell. A betegek biztonságos ellátá-
sa pedig területi egyenlőtlenségeket 
mutat. Ezért egy település helyett 
célszerűbb járásban gondolkodni. 
Így sem lehet mindenhol egységes, 
azonos szintű ellátást teremteni, de 
törekedni kell rá. Jelenleg a házi-
orvosi ügyelet úgy működik (ahol 
még nem indult el az OMSZ által 
irányított forma), hogy az adott já-
rásban dolgozó kolléga délután 16 
órától másnap reggel 8 óráig, illet-
ve hétvégén reggel 8 órától másnap 
reggel 8 óráig ügyel. Ez rendkívül 

megterhelő a személyzet számára, 
hiszen így akár 32 órán keresztül is 
kell folyamatosan dolgozni, hiszen 
másnap is el kell látni a betegeket, 
nincs ügyelet utáni szabadnap, mint 
mondjuk a rendőrség, katasztrófavé-
delem berkeiben. Ez az egyre fogyó 
és elöregedő orvosi és asszisztensi ál-
lománnyal fenntarthatatlan.
Emellett a Hajdú-Bihar vármegyei 
tanulmány - ahol az országban el-
sőként indult el az új ügyeleti rend-
szer - azt is megmutatta (amit a 
rendszeresen ügyelő orvosok már 
évtizedek óta mondanak is), hogy 
a lényegi, háziorvosi kompetenciá-
ba tartozó betegellátás este 22 óráig 
lezajlik, az ezt követő események 
többsége mentési feladat. Mindezt 
felismerve dolgozták ki az új ügye-
leti rendszert, mely a valós igények 
és a valós kapacitások figyelembe-
vételével készült. 

Az új ügyeleti rendszer novem-
berben indul Tolna Vármegyében. 
Minden járásban lesz háziorvo-
si ügyelet (Szekszárdon felnőtt és 
gyerekorvosi is, Bonyhádon, Dom-
bóváron, Tamásiban, Pakson és Tol-
nán csak felnőtt ügyelet), vagyis 
összesen 6 telephelyen 7 ügyelet.
Este 10, illetve délután 2 után az 
ügyeletet átveszi az Országos Men-
tőszolgálat (OMSZ) ügyeletese 
(mentőorvos vagy mentőtiszt) 3 
centrumban: Szekszárd, Dombóvár, 
Paks. A többi helyszínen nincs to-
vábbi ügyelet, a hívások és a betegek 
az említett 3 centrumba irányulnak.
Bátaszék a szekszárdi járáshoz kerül, 
Simontornya a tamási vagy a paksi 
járáshoz kerülhet, de Sárbogárd kö-
zelsége, és az ott lévő szakrendelő 
miatt a megye határán átívelő ellátás 
is felmerült, a mentés egyébként is 
így működik máshol is. 

Újra megnyitotta kapuit a látogatóközpont
A tavasz beköszöntével nem csak az időjárás csalogatja ki a családokat, gyermekeket 
a szabadba, hanem a programok is. A DámPont Látogatóközpont márciusban több le-
hetőséget kínált, és a következő hetekben is számíthatunk eseményekre.

Mint azt Kutny Gábor, a látogató-
központ vezetője elmondta: a nyi-
tó rendezvény nagyon jól sikerült, 
megtelt élettel az épület, a parkerdő, 
és nagyon sokan látogattak ki hozzá-
juk. Több civil szervezetet és sport-
egyesületet is sikerült bevonni a nap 
menetébe, részt vettek az eseményen 
az íjászok, a kerékpárosok, lehetett 
kézműveskedni a Waldorf iskola pe-
dagógusainak segítségével, a zene-

iskola diákjai műsort adtak, és még a 
négylábúakat kedvelők is jól érezhet-
ték magukat, hiszen a Tamási Állat-
védő Egyesület tagjai is kilátogattak a 
rendezvényre, természetesen néhány 
gazdikereső kutyussal együtt. 
Már a nyitás előtt is szerveztek 
programokat, ezek közé tartozott a 
pedagógusoknak meghirdetett nyílt 
nap, az iskolások számára szerve-
zett akadályverseny, illetve az erdők 

nemzetközi napja alkalmából meg-
rendezett nap, mely során mintegy 
175 diáknak mutathatták be a Gyu-
laj Zrt.-vel közösen az erdők vilá-
gát. Kutny Gábor azt is elmondta: 
nagyon sok tervük van, jelenleg ké-
szülnek az Ehető erdő programra, 
terveznek közös szemétszedést, már 
szervezik a Sportmajálist, és hama-
rosan meghirdetik az osztálykirán-
dulások lehetőségét is.

Kóstolóprogram tavaszi 
túrával

Észak-Magyarországon és az Alföldön már sok helyen 
nagy sikerrel mutatták be az Ehető erdő programot, 
ami most Tolna megyébe, a tamási DámPont látoga-
tóközpontba is megérkezik.

Különleges ta-
vaszi programra 
várják az érdek-
lődőket április 
22-én a látogató-
központba, ahol 
Bózsó Gyula, az 
Ehető erdő mozgalom elindí-
tója, Az erdő finom kötet egyik 
szerzője tart erdei szakvezetést, 
és bemutatja, milyen ehető kin-
csek rejtőznek a tavaszi erdőben. 
A túra után könyvbemutató, és 
természetesen DámPont meg-
tekintéssel egybekötött kóstoló-
program várja a résztvevőket.
Bózsó Gyula Magyarország leg-
nagyobb területű erdőgazdasá-
gának munkatársa, aki választott 
hivatása során aktívan dolgozik az 
erdő társadalmi és közjóléti funk-
cióinak erősítésén. Erdei nagykö-
vetként hirdeti, hogy a generációk 

által megörökölt 
szakmai tudásun-
kat meg kell oszta-
ni a nagyközönség-
gel egy mindenki 
számára élhetőbb 
és fenntarthatóbb 

jövő érdekében. Nevéhez köthető 
az országos jelentőségű „Arboré-
tumok Napja” rendezvénysoro-
zat megálmodása, a jótékonysági 
„Zöld szív” mozgalom elindítása 
és „Az ERDŐ finom – Ehető 
erdő” műfajának megteremtése.
A programon való részvétel díja: 
6.600 forint. A díj tartalmazza 
a túravezetést, vagy eső esetén a 
DámPont Látogatóközpontban a 
tavaszi erdő kincseinek bemutatá-
sát, a kóstolóprogramon való rész-
vételt, a könyvbemutatót, valamint 
egy kis ajándékot az ehető erdő 
kincseiből.

A gyerekek a látogatóközponttal ismerkedtek
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Közgyűlést tartottak a tűzoltók
A Tamási Önkormányzati Tűzoltóság és a Tamási Önkéntes Tűzoltó Egyesület is be-
számolt az elmúlt évi tevékenységéről, és az idei terveket is ismertették a tűzoltók.

Dubóczki Balázs, a Tamási Ön-
kormányzati Tűzoltóság tűzoltópa-
rancsnoka elmondta: március 11-én 
elfogadta a közgyűlés a 2022-es év 
szakmai és pénzügyi beszámolóját, 
valamint az idei év pénzügyi ter-
vezetét. - A tavalyi évünk nem volt 
egyszerű, 232 káreset keletkezett 
az elsődleges műveleti körzetünk-
ben, a tűzoltóság működése óta ez a 
második legtöbb káresetnek számí-
tó év volt – fogalmazott Dubócz-
ki Balázs. - Véleményem szerint 
ez betudható a száraz időszaknak, 
sok volt a szabadtéri tűz, de köz-
úti közlekedései baleseteink is vol-
tak szép számmal. A pénzügyeink, 
mint minden évben, öt fő csoport-
ból tevődnek össze, a Belügymi-
nisztérium normatív támogatásá-
ból, eszközfejlesztési támogatásból, 
bérkompenzációs támogatásból, az 
önkormányzatok támogatásaiból, 
illetve egyéb bevételekből. Magyar-
ország kormánya minden évben 
225 millió forint támogatást bizto-
sít a 60 önkormányzati tűzoltóság 
részére, ebből eszközökre tudunk 
pályázni, a tavalyi év során is sikere-
sen tettük ezt, az elnyert összegből 
eszközöket vásároltunk. 
Kardinális kérdés a tűzoltóságon 
a gépjárműfecskendők állapota. A 
parancsnok elmondta: két gépjár-
műfecskendővel rendelkeznek, egy 
Steyr és egy Mercedes típusúval, 
előbbi a 30-as évei felé jár, utóbbi 
40 éves is elmúlt. Mindkét jármű 
a folyamatos karbantartás ellené-
re is öregszik, sok hibájuk van, és 
az alkatrész beszerzés nagyon ne-
hézkes a korukból adódóan, tehát 
szükséges a cseréjük. Újonnan akár 
200 millió forinttól is indulhat egy 
gépjárműfecskendő, ám használtan, 
külföldről már 40-50 millió forint 

körül be lehet szerezni használha-
tó gépjárművet. Jelenleg is keresik 
a forráslehetőségeket, amiből meg 
tudnák valósítani a cserét. - Bí-
zom benne, hogy a káresetek szá-
ma az idei évben feleződik, hiszen 
mindenkinek az a jó, ha mi nem 
vonulunk – mondta Dubóczki Ba-
lázs. - Idén is tervezzük a szokásos 
rendezvényeink megtartását, lesz 
tűzoltókészülék ellenőrzés, gyer-
meknap, egyéb technikai bemuta-
tók a településeken, ahogy ezt már 
megszokhatták a Tamásiban és kör-
nyékén élők. 
A Tamási Önkéntes Tűzoltó Egye-
sület szakmai beszámolóját, pénz-
ügyi beszámolóját is meghallgatták 
és elfogadták a jelenlévők, a fel-
ügyelőbizottság a felügyeleti ellen-
őrzésekről számolt be, és ismertet-
ték az idei évre vonatkozó terveiket 
is. Illés Katalin, az egyesület elnöke 
elmondta: ha az elmúlt évre vissza-
tekintenek, volt már jobb évük, de 
volt sokkal rosszabb is. -Az eszkö-
zök beszerzése számunkra is horri-
bilis költségeket emészt fel, nagyon 
kevés az egyéb bevételi forrásunk, és 

kevesebb pályázati forrást is tudtunk 
elnyerni a tavalyi évben. Örömte-
li hír viszont, hogy öt új tagja lett 
az egyesületnek, ebből hárman már 
rendelkeznek tűzoltó végzettség-
gel, akik pedig még nem, ők most 
kezdik a szükséges tanfolyamok el-
végzését. Nagyon sok tervünk van 
az idei évre: Németországból a test-
vérvárosainkból szeretnénk fogadni 
a tűzoltó delegációkat, de reméljük, 
hogy meglátogat minket a felvidé-
ki testvértűzoltó egyesületünk is, 
és mi is ellátogathatunk hozzájuk. 
Tavaly a rossz idő miatt elmaradt 
a gyermeknap, idén mindenkép-
pen szeretnénk megszervezni, mert 
mindig nagy sikere van. Szeretnénk 
tűzoltó versenyekre menni, többet 
foglalkozni a gyerekekkel, több vá-
rosi rendezvényen részt venni. Sok 
a terv, de hónapról-hónapra pró-
báljuk csak pontosan megtervezni, 
mert a mostani háborús helyzet 
sok bizonytalanságot szül, sokszor 
kellett már újra terveznünk a prog-
ramjainkat. Reméljük, minden té-
ren jobb évünk lesz, mint a tavalyi 
– összegzett Illés Katalin.

Kiváló eredmények születtek a 
zenei versenyeken 

A Würtz Ádám Általános Is-
kola és Alapfokú Művészeti 
Iskola fúvós növendékei a 
2022/23-as tanév harmadik 
negyedévében két zenei 
versenyen vettek részt.

Ótus László

Szekszárdon, február 23-án ren-
dezték meg a VII. Tolna Vármegyei 
Trombitás napot, ahol iskolánk ta-
nulója, Jámbor Boldizsár a III. kor-
csoportban egyedüliként érdemelt 

ki arany fokozatot. Felkészítő taná-
ra Varga Balázs, a művészeti iskola 
intézményegység vezetője. 

Kaposváron rendezték meg már-
cius 29-31 között a Csupor Lász-
ló VIII. Dél-Dunántúli Regionális 
Fafúvós Versenyt. Először a szaxo-
fonosok mérhették össze tudásukat 

négy korcsoportban. Iskolánkat két 
tanulónk képviselte, akik szaxofon 
I. korcsoportban indultak. Kandi 
Levente, aki eddig minden verse-
nyén dobogós volt, itt 3. helyezést 
szerzett korcsoportjában. Balogh 
Lóránd, aki ebben a tanévben kez-
dett el szaxofonon tanulni, nem ért 
el helyezést, de sikeresen szerepelt. 
Később a klarinétosok versenyez-
tek, ahol iskolánkat három tanu-
lónk képviselte. Klarinét I. kor-

csoportban Ótus Barnabás László 
fiamat a szakmai zsűri „Dicsérő 
oklevéllel” jutalmazta. Szabó Zsó-
ka „A legfiatalabb versenyző, ter-
mészetes játékáért” különdíjat 
érdemelte ki. Klarinét II. korcso-
portban Trubacs Luca előadását a 
versenybizottság „Karakteres játé-
káért” különdíjban részesítette. A 
kis művészeket mindkét versenyen 
kiváló kollégánk, Dezső Judit zon-
gora tanárnő kísérte.
Gratulálok a tanítványainknak 
az elért eredményekhez, ahhoz a 
hosszú és áldozatos munkához, 
ami lehetővé tette számukra eze-
ken a rangos versenyeken való si-
keres részvételt!

Programokkal segítik az 
óvoda-iskola átmenetet 
A hatéves gyermek életében óriási fordulatot jelent, 
hogy iskolába kerül. Gyökeresen megváltozik, átalakul 
az élete. A szülők és mi, pedagógusok is tudjuk, hogy az 
óvodás évek döntően befolyásolják a gyermek attitűd-
jét az iskolával kapcsolatban. 

Az óvoda-iskola átmenet zök-
kenőmentessége nem egy év pe-
dagógiai munkáján múlik, annak 
hosszú előzménye van. Az egész 
kisgyermekkor, az érés, a fejlődés, 
a természetes úton történő fej-
lesztés folyamata és az első isko-
lai élmények eredménye alapozza 
meg a tanuláshoz való viszonyt. 
Az átmenet megkönnyítése a csa-
lád, az óvoda, és az iskola segítő, 
támogató nevelési módszerein, 
együttműködésén múlik. Tulaj-
donképpen természetes folyamat-
ról van szó, amely a növekedés 
és a sikeres teljesítmény örömét 
hozza a kisgyermekek számára, ha 
az életkorukhoz illő tevékenysé-
gekben vehetnek részt. Fontos te-
hát ebben az életkori szakaszban 
annak felismerése, hogy a meg-

felelően felkínált és vezetett tevé-
kenység a későbbi iskolai teljesít-
mény egyik alapfeltétele. Célszerű 
oly programok szervezése, mely a 
nagycsoportos gyermekek számá-
ra mindezt biztosítja. 
Ismerkedési programsorozatra ke-
rült sor óvodánkba február és már-
cius hónapban. Meglátogattak Ben-
nünket a leendő elsős tanító nénik, 
az óvodánkba járó nagycsoporto-
saink játékos délelőttön vehettek 
részt. A találkozás során volt mese, 
ének, mozgás, kézimunka. Tanköte-
les gyermekeink örömmel, jókedvű-
en, aktívan játszottak, oldottak meg 
érdekesnél érdekesebb feladatokat, 
sok-sok élménnyel gazdagodtak, s 
személyesen is találkozhattak leen-
dő pedagógusaikkal.

Tamási Aranyerdő Óvoda

A leendő elsős tanítónénikkel ismerkedhettek a gyerekek

Az önkormányzati és az önkéntes tűzoltók is megtartották beszámolóikat
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A „Víz világnapja” témahét 
az Aranyerdő Óvodában

Óvodánk már tizenöt éve viseli a megtisztelő „Zöld 
óvoda” címet, ezért kiemelten foglalkozunk a kör-
nyezeti neveléssel. Pedagógia munkánk során óvodás 
gyermekeinket a természet szeretetére, tiszteletére, a 
környezettudatos magatartásra és az egészséges élet-
módra neveljük.

Földünkhöz kap-
csolódó minden 
nevezetes nap-
ról megemléke-
zünk, így került 
sor a víz téma-
körének, a víz 
v i l ágnap jának 
megünneplésére, 
melyet témahét 
keretében való-
sítottunk meg 
a március 20-ai 
héten. A témahét 
betervezett programjait komoly 
előkészülés és tudatos felkészülés 
előzte meg. A programhét kisfilm 
vetítéssel indult, a gyermekek egy 
magyar népmesét néztek meg A 
víz tündére címmel, majd sor ke-
rült a Víz körforgása című film 
vetítésére, amelyből megtudták, 
hogy hogyan lett a vízcseppekből 
ivóvíz. A hét folyamán a csopor-
tok vizes játékokat játszottak, víz-
zel kísérleteztek, és a csoportokba 
előkerültek a „varázsceruzák” is, 
melyekkel a gyerekek gyönyörű 
produktumokat készítettek. A raj-
zokból kiállítást rendeztünk óvo-
dánk aulájában. A Víz világnapja 
projekt fénypontjaként terveztünk 
egy délelőttöt, ahol nagycsoporto-
saink vetélkedhettek egymással. A 
játékok között volt vizes képkirakó 
puzzle, találós kérdések, vízcseppek 
színezése bekötött szemmel, kupak 
horgászat, kavics halászat bekötött 
szemmel, vízzel töltött lufi görge-
tése homlokkal, vízhordás kanál-

lal. Gyermekek, felnőttek egyaránt 
jól érezték magukat. A vetélkedőn 
minden kisgyermek egy vízcsep-
pes nyakláncot kapott, óvodánk 
minden gyermeke pedig egy víz-
cseppes karkötőt vihetett haza a 
témahét utolsó napján. A témahét 
tevékenységei sok mindent megta-
nítottak a gyermekekkel, elsőként a 
tiszta víz szomjoltó hatását, a cuk-
ros üdítők mellőzését, a vízzel való 
takarékosságot, és a víz fontosságát, 
éltető erejét.
Mégis, vajon mennyi információ 
maradt meg bennük? Talán csak 
egy „cseppnyi”. De minden tenger 
először egy cseppecske volt. Mit 
is kívánhatnék magunknak, mint-
hogy tudjunk minél több csep-
pecskét tölteni abba a pohárba.
A projektet összeállította Adorján 
Katalin óvodapedagógus. A pro-
jekt megvalósulása és sikeressége 
a nevelőtestület együttműködésé-
nek, összefogásának volt köszön-
hető.

Egymás szemében – a magyar mobilitás
Sokat beszélgettünk az 
Erasmus-projektek kap-
csán kollégáimmal, legtöb-
bet azonban Varga-Pintér 
Katalinnal, aki ennek az 
egész szervezésnek a szí-
ve-lelke. Arra jutottunk az 
előkészületek során, hogy 
a legnagyobb teljesítmény 
egy-egy ilyen mobilitás-
ban talán az, hogy olyan 
európai országokból is jön-
nek hozzánk egy-egy hétre 
gyerekek és kollégák, ahol 
meglehetősen sarkított kép 
él Magyarországról. Tamá-
si pedig, mint a mesehősök 
közül a legkisebb fiú, vállal-
ja a küldetést, és megmu-
tatja mindenkinek, aki eljön 
ide hozzánk, hogy mennyi-
re más a valóság, mint az 
általuk valósnak vélt kép. 

Fegyveresi Anikó

Hosszúra sikerült most ez a beveze-
tő, de ígérem, keretes lesz a szerke-
zet. Március 23-29. között Tamási 
adott otthont az Erasmus + „Time 
to renew” elnevezésű projektjének, 
melyben négy ország (Dánia, Fran-
ciaország, Portugália – Azori-szige-
tek és Tamási révén Magyarország) 
vesz részt. 
Érkezéskor már éreztük, hogy jó 
lesz ez a csapat, és ez be is bizonyo-
sodott a mobilitás során. Igyekez-
tünk úgy összerakni a programot 
– ennek oroszlánrészét persze Kata 
végezte -, hogy mindenből mutat-
hassunk egy kis szeletet. 
Így aztán elmentünk Tihanyba, 
megcsodálták a Balatont, utaztunk 
a komppal – igaz, volt olyan, aki 
csak odafelé fért fel, visszafelé más 
megoldásra volt szükség, de hát 
ezek a váratlan pillanatok is erősí-
tik az idegrendszert és a szervező-
készséget. A tapolcai tavasbarlang 
egyértelműen favorit volt a csapat 
számára, de valószínűleg az ott dol-
gozók sem felejtik el a portugál kol-
léganők viharos, hangos, és idege-
neket is könnyes nevetésre fakasztó 
megérkezését a csónakon. 
A vasárnap a fogadó családoké volt 
– valójában a többi is, csak ezen a 

napon reggeltől estig ők szerveztek 
programot a gyerekeknek. Ezek az 
Erasmus + projektek ugyanis úgy 
működnek, hogy a hozzánk érke-
ző gyerekek családoknál laknak, és 
ők gondoskodnak róluk a projekt 
időtartama alatt. A kirándulásokon 
együtt vagyunk, de este a fogadó 
családnál vannak a vendégek. Nem 
kis terhet ró ez egy-egy családra, 
és ezúton is szeretnénk köszönetet 
mondani a vállalkozó kedvűeknek, 
amiért olyan odaadóan, szinte csa-
ládtagként tekintettek a hozzájuk 
érkező és szó szerint bekuckózó kül-
földi gyerekekre. Voltak olyan csalá-
dok is, akiknél túltengett a vállalko-
zó kedv, és két, sőt, az egyik család 
három gyereket is befogadott. Ők 
valószínűleg átgondolják ezt jövőre. 
A programok során figyelmet for-
dítottunk arra, hogy valamilyen 
módon egyenlő arányba kerüljön a 
kultúra és a szórakozás, a tudomány 
és a kapcsolatépítés. Ezért aztán a 
második kiránduláson először Pak-
son tekintettük meg az atomerőmű 
látogatóközpontját és múzeumát, 
ahol egy csomó érdekességet tud-
hattunk meg. A tudással felvértezve 
indultunk tovább a vadul és maka-
csul zuhogó esőben Révbérpusz-
tára, ahol finom magyaros ebéddel 
és lovasbemutatóval vártak ben-
nünket. Az időjárás egyáltalán nem 
volt kooperatív, mert egész idő alatt 
zuhogott, ömlött, fújt a csípős szél. 
Ennek ellenére, a „Show must go 
on” jegyében megtartották a lovas 
programot, mindent hősiesen végig 
csináltak, még a puszta-ötöst is, bár 
én tisztán láttam, hogy a lovaknak 
remegett a szája és vacogott a foga. 
A két iskolai nap szintén esemény-
dús volt, hiszen az elsőn a bemutat-

kozást követően néptáncbemutató és 
táncház, valamint magyar nyelvlecke 
várta az érdeklődőket. Ebéd után a 
magyar házigazda gyerekek végig 
vezették vendégeinket az iskolán, 
majd izgalmas kincskeresés követke-
zett, melynek során vegyes csapatok-
ban bejárták a város központját. 
A második iskolai nap egyben az 
utolsó nálunk nap is volt, ezért az-
tán ezt is igyekeztünk esemény-
dússá varázsolni. A gyerekek já-
tékos kvízversenyen vettek részt, 
karaokeztak, táncoltak önfeledten, 
a tanárok pedig a Dám Pontban 
találkoztak városunk polgármeste-
rével, Porga Ferenccel, aki megtisz-
telt bennünket jelenlétével, és még 
idegenvezetést is tartott. Ennek a 
megkoronázásaként a kiállítóterem 
ablakából még hóviharról is készül-
hettek képek és videók. 
Az ebédet egy piknik formájában 
oldottuk meg, ez már egyfajta ha-
gyomány, hogy az utolsó napon a 
szülők magyaros vagy magyaros 
jellegű ételeket készítenek, és azok-
kal kínáljuk meg a vendégeket.  A 
gyerekeink kreatívan és roppant 
szerethető módon bizonyították 
a legendás magyar vendégszeretet 
fennmaradását és folytonosságát. 
Minden külföldi gyerek és minden 
külföldi kolléga egybehangzóan ál-
lította a búcsúvacsorán, és a kora 
reggeli búcsúzásnál, hogy teljesen 
beleszerettek a városba, az ország-
ba, és megváltozott a véleményük 
az előzetes információkhoz képest. 
Bátran mondhatjuk tehát a gyere-
keknek és a családoknak, hogy ezek 
a vendégek hazatérve csakis jó hí-
rünket viszik, így ők - ha közvetve is 
- erre a rövid időre országunk nagy-
követeivé váltak. Küldetés teljesítve! A vízről tanulhattak a gyerekek

Újabb Erasmus programban vehetnek részt a gimisek

Már lehet szavazni Magyarország 
legszebb erdejére

Hetek óta folyamatban van 
– a „Szavazzon Magyar-
ország legszebb erdejére!” 
Facebook kampány – az a 
22 héten át tartó, az Ag-
rárminisztérium által meg-
szervezett Facebookos 
nyereményjáték, amelyben 
minden egyes állami erdő-
gazdaságot – azok varázs-
latos erdei, táji szépségeit 
– bemutatnak 8-8 helyszín-
nel és egy-egy közlemény-
nyel.

A Gyulaj Zrt. közleményében kéri, 
hogy az Agrárminisztérium által a 
Facebookon hétről-hétre megosz-
tott posztok közül - amennyiben 
lehetőségük van rá - a Gyulaj Er-
dészeti és Vadászati Zrt. (egyben 

Tolna vármegye) megjelentetését 
osszák meg a saját csatornáitokon 
(ismerősök, barátok, rokonok, cso-
portok, partnereik), illetve ha van rá 
mód, a saját vagy hivatalosan kezelt 
oldalakra is posztolják be. Ahogy 
fogalmaznak: a cél a Gyulaj Erdé-
szeti és Vadászati Zrt. Tolna vár-
megyei természeti szépségeinek 
népszerűsítése a minél több Face-
book szavazat összegyűjtése által, és 
az állami erdőgazdaságok és a többi 
vármegye között a legtöbb szavaza-
tot elhozni. Figyelembe kell venni, 
hogy kis vármegye vagyunk, ezért 
szervezetten össze kell fognunk, 
hogy láthatóak legyünk ebben a 
virtuális térben is, büszkén megmu-
tatva a Tolnai táj csodálatos termé-
szeti szépségeit! Erre vonatkozóan 
van már egy közös sikerünk, „Az Év 

Turista Háza” díj közönségszavazá-
sa, mely országos elismerést szívből 
jövő vármegyei összefogással ér-
tünk el! – írják. 
A Facebook játékban résztvevők az 
adott helyszínre a „like” reakció-
gombbal lehet leadni a szavazato-
kat. Az Agrárminisztérium a szava-
zók közül hetente egy algoritmussal 
sorsolja ki a heti nyertest. A Tolna 
vármegyei Gyulaj Zrt. szépségeivel 
kapcsolatos poszt az Agrárminisz-
térium hivatalos Facebook oldalán 
március 25-én szombaton jelent 
meg. A verseny 22 hétig tart, azaz 
22 hét hétig gyűjthetik a cégek és 
tájak a szavazatokat. Dr. Nagy Ist-
ván miniszter a játék végén jelenti 
be Magyarország legszebb erdejét/
helyszínét és elismerő oklevelet ad 
át az adott állami erdőgazdaságnak.
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A kézis gyerekekre fordítják a 
befolyt összeget

Két évet kellett várniuk a kéziseknek, hogy idén végre megrendezhessék a már ha-
gyományosnak tekinthető kézilabdás bált február 4-én. A korábbi évekhez hasonlóan 
szép számban gyűltek össze a mulatni vágyók.

A helyszín most is a Béri Balogh 
Ádám Katolikus Gimnázium és 
Kollégium aulája volt, melyet a 
kézilabdás lányok segítségével si-
került a bál hangulatához igazíta-
ni. Idén kicsit más zenét válasz-
tottunk, mint az elmúlt években, 
de így is egy nagyon jó hangulatú 
estét tölthettünk együtt. A vissza-
jelzések alapján ez a zeneválasztás 
nagyon jó ötlet volt, mindenki 
megtalálta azt, amire kedve sze-

rint szórakozhatott. A jelenlé-
vők körében nagy sikert aratott a 
tombola sorsolás, több száz nye-
reményt ajánlottak fel a helyi vál-
lalkozók, melyeket ezúton is még 
egyszer szeretnénk megköszönni!  
Begyűjtésében, mint minden év-
ben felnőtt játékosaink és a szü-
lők segédkeztek. Köszönjük szé-
pen mindazoknak, akik pakoltak, 
szerveztek, felajánlottak, segítet-
tek, hogy a bált idén is megren-

dezhessük. A befolyt öszszeget ez 
alkalommal is – ahogy minden év-
ben - az egyesületünkben kézilab-
dázó utánpótlás korú gyerekekre 
fordítjuk. Találkozzunk jövőre 
ugyanitt, hogy újra átmulassuk az 
éjszakát! 
Köszönjük a helyi vállalkozóknak, 
hogy felajánlott tombola nyeremé-
nyeikkel idén is hozzájárultak a ké-
zilabdás bál sikerességéhez!

Tamási Kézilabda Club

A legtöbb családhoz már karácsony 
előtt megérkezett a tűzifa

A rászorulók részére nyújtott szociális tűzifaprogram ebben a fűtési idényben is sike-
resen teljesült Tolna vármegyében.

Az állami Gyulaj Erdészeti és Va-
dászati Zrt. a 2022. ősszel kezdődő 
és 2023. februárjában sikeresen le-
zárult szociális tűzifaprogramban 
közel 5500 m3  (~50 ezer mázsa) 
szociális tűzifát szolgált ki az érin-
tett önkormányzatoknak Tolna vár-
megyében a rászoruló családok ré-
szére.
Az 57 érintett települési önkor-
mányzat részére a szükséges tüzifát 
a Magyar Kormány finanszírozta. 
A zökkenőmentesen átadott tűzifa 
97%-a kemény és 3%-a lágy tűzifa 
volt. A program időszakában -   a 
dombvidéki fakitermelési munká-
kat és a faanyagszállításokat is egy-
aránt nehezítő csapadékos időjárás 
ellenére a szociálisan rászoruló ház-
tartások tűzifaigényének több, mint 
60%-át a Gyulaj Zrt. már a karácso-
nyi ünnepek előtt biztosította, mely 
az erdőgazdaság munkatársainak és 
az erdőben dolgozók megfeszített 

munkájának volt köszönhető. Az 
igények gördülékeny kiszolgálá-
sa jelentős logisztikai feladat volt, 
hiszen a települések mennyiségi 
igényei a legkisebb 8 m3-től a leg-
nagyobb 240 m3-ig változtak. Ezen 
tűzifamennyiségekből szétporci-
ózott tételeknek a rászorulókhoz 

történő eljuttatása viszont az ön-
kormányzatok munkatársaira rótt 
jelentős feladatot. A program szer-
vezett, gördülékeny végrehajtása a 
Gyulaj Zrt. és a Tolna vármegyei 
önkormányzatok közösen, jó össz-
hangban megszervezett és értékes 
munkájával volt csak lehetséges.

Szülői fórumot tartottak az 
óvodában

„Óvodás lesz a gyerme-
kem” – címmel rendezték 
meg a Tamási Aranyerdő 
Óvodában azt a szülői fó-
rumot, ahova a leendő óvo-
dások szüleit várták nagy-
nagy szeretettel.

Az első nagy változás a szülők és 
gyermekük életében, mikor a csa-
ládból a gyermek először kerül in-
tézményi nevelésbe. Ez az első le-
válás nem megy könnyen senkinek. 

Ez természetes is, hiszen egészsé-
ges, nyugodt családi háttérből kike-
rülve új világba csöppen a 3 éves ki-
csi. A szülőkben ilyenkor rengeteg 
kérdés fogalmazódik meg. 
Óvodánkban kiemelten fontosnak 
tartjuk, hogy minden helyzetben a 
szülőket segítsük, támogassuk, tá-
jékoztassuk, tisztelettel forduljunk 
feléjük, jó partnerkapcsolatot ala-
kítsunk ki velük.
Ezen gondolatok mentén szerveztük 
meg rendezvényünket, és örömmel 

vettük, hogy a leendő óvodás szülők 
nagy számban elfogadták a meghí-
vást és megtiszteltek Bennünket je-
lenlétükkel. A fórum folytatásaként, 
nyílt napot szerveztünk a kiscsopor-
tosokat fogadó csoportokban, márci-
us 21-én. Az óvó nénik izgalommal, 
és szeretettel várták a csöppségeket 
és a szülőket. Az érkező vendégek 
betekinthettek és részt vehettek az 
óvodás csoportok délelőtti tevékeny-
ségeiben, játszhattak, együtt mozog-
hattak, énekelhettek óvodásainkkal.

Két év kihagyás után újra 
megrendezték a Sportbált

A pandémia két év kényszerpihenőre küldte a város 
egyik legnépszerűbb bálját, a Sportbált. Idén vége nem 
gördült akadály a megrendezése előtt, így ismét több 
mint háromszázan buliztak együtt március 25-én. 

A rendezvényt ezúttal is a Deja Vu 
bálteremben tartották, a nyitó mű-
sorban pedig a Pántlika Néptánc 
Együttes, valamint Zámbó Erika 
táncoktató csoportja, a Dancing 
Family is közreműködtek. Mind-
két csoport a közönséget is táncba 
hívta, így a bál igazán jó hangulat-
ban indult. Porga Ferenc polgár-
mester köszöntő gondolatai után a 
város önkormányzata díjazta azokat 
a sportegyesületeket, akik Tamási 
sportjáért az elmúlt időszakban is 
sokat tettek. Elismerő oklevelet és 
kupát vehetett át a Tamási Szabad-
idő és Sport Egyesület, valamint 
Tamási Város Önkormányzata ne-
vében az Aranyszarvas KHSE, a 
Tamási KC, a Tamási Koppány SE, 
a Tamási BringaSport Egyesület, a 
Tam-Bau Atlétikai Club, a Tamási 

Kosárlabda SE, valamint a TSZSE 
Ultra Sport Szakosztály.
A bál idén batyus jellegű volt, az 
asztalokon változatos szendvi-
csek, pogácsák, sütemények sora-
koztak. A zenét Herczeg Szilárd 
biztosította, de a szervezők ké-
szültek élőzenével, valamint meg-
lepetés sztárvendéggel is. Az idén 
Bebe robbantotta be a színpadot, 
a Back II Black együttes énekese, 
aki nagyon jó hangulatot varázsolt 
a táncparkettre, a résztvevők végig 
táncoltak és énekeltek vele. A lelkes 
közönség nem engedte távozni egy-
könnyen, vissza is tapsolták. Éjfél-
kor tombolasorsolás szakította meg 
a zenét és a táncot, majd hajnali 
1-től ismét a felhőtlen mulatozásé 
volt a főszerep, az utolsó vendégek 
hajnali 4-5 óra körül távoztak.

A Dancing Family táncolni hívta a résztvevőket

FŐTÁMOGATÓK: TAMÁSI HÚS KFT. | ÓDOR KFT. | KOPPKA ZRT. | NAPI JÁTÉKFORDULÓK TÁMOGATÓJA: KOPPÁNY VADÁSZBOLT
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Megújul a templomkert és a 
plébánia is

Előző lapszámunkban a tamási templom felújítási munkálatairól adtunk hírt, ezúttal a 
templomkert és a plébánia állapotáról számolunk be. 

A templomkert terv szerinti felújí-
tásának az engedélyezett szak- és 
kiviteli tervek szerinti történt. A 
fák teljes körű felmérésen, növény-
kórtani vizsgálaton estek át, a beteg 
matuzsálemek FAKOPP műszeres 
favizsgálaton, akusztikus tomográ-
fos készülékkel, számítógépes 3D-s 
képalkotással történt előzetes belső 
törzsvizsgálaton is. A fakivágások-
ról a legkorszerűbb belső fatestvizs-
gálat alapján megállapított diagnó-
zis alapján hoztak döntést. Ebben 
az első fázisban:
- eltávolításra kerültek a kiszáradt, 
a súlyosan beteg, a pusztuló és már 
nem gyógyítható fák, a leépülő élet-
veszélyes fák, továbbá a felverődött 
invazív fafajok egyedei;
- a beteg, de megmenthető fák fel-
fiatalítása, száraz ágak szakszerű, 

levágása, korhadt, beteg részek, be-
korhadt csonkok eltávolítása;
- a fák fizikai védelmének kiépítése 
az építési és gépfelvonulási munká-
latoktól történő esetleges mechani-
kai sérülések elleni védelem érdeké-
ben.
A fák között egy jelentős méretű, 
kb. másfél-két évtizede pusztuló, 
veszélyes, kiemelten életveszélyes 
nagylevelű hárs (Tilia platyphyllos) 
faegyed kivágása történt meg, az 
előzetesen felállított, részletes belső 
fatestre vonatkozó akusztikus to-
mográfos 3D-s számítógépes elem-
zés alapján. A szoliter állásban nőtt 
hársfa szétkorhadt belső törzsének 
tény dendrokronológiai szemléje és 
elemzése alapján elmondható, hogy 
a fa kora maximum 90-110 év közé 
tehető, figyelembe véve az excent-
ricitását és a húzott-nyomott oldal 
évgyűrűszám átlagát is. A számí-
tógépes belső fatestvizsgálatot a fa 
kivágása utáni szemle tökéletesen 
igazolta. A geszt rész teljes törzs-
keresztmetszetű korhadt, fizikailag 
szivacsszerű állapotban, kézzel szét-
mállasztható szerkezettel, a gomba-
hifákkal átjárt szerkezetű, fehérkor-
hadású, helyenként barna- és vörös 
korhadású. A fa pusztulását mu-
tatja, hogy már a fa belső védeke-

ző mechanizmusai, álgesztesedési, 
tilliszesedési folyamatai is leálltak. 
A kérgen Saccharomyces ssp. nyá-
kos folyás látható. A törzs szilárd-
ságtani tulajdonsága a tőrészénél a 
legnagyobb forgatónyomatéki pon-
ton elégtelen. A keresztmetszeten 
látszott, hogy a szíjács töredék része 
vagy még az sem tartja a fatestet. A 
helyzetet súlyosbította, hogy a fa-
tuskó szintje magaslati ponton, 4-5 
m-el a Szabadság utca síkja felett 
állt az átkorhadt oldalágak, törzsré-
szek zuhanási magasságát növelve. 
A fakivágást 6 fő speciális szakvizs-
gával dolgozó favágó végezte, eme-
lőkosárral és daruval, a fa lebontása 
rendkívül veszélyes volt, 3 napig 
tartott, nagyon veszélyes és nehéz 
művelet volt.
Nagy erőkkel megkezdődött a 
templom felújítási munkákkal pár-
huzamosan a már nagyon rossz 
műszaki állapotú plébániai épüle-
tünk külső és belső felújítása is az 
engedélyes kivitelezési tervek sze-
rint. A templom és a plébánia épü-
let építési munkái az organizációs 
tervek szerint innentől kezdődően 
egymással párhuzamosan, egymás-
tól függetlenül folynak. Egy lelkes 
plébániai kis csapatunk február 25-
én a plébánia hivatali iroda és a Fő-
tisztelendő Plébános atya bútorai-
nak a kiköltöztetését és átszállítását 
végrehajtotta.
A plébániai iroda átköltözött a 
szomszédos Gyulaj Erdészeti és 
Vadászati Zrt. központi irodahá-
zának az egyik földszinti irodájá-
ba. Az építkezés végéig átmenetileg 
innen látja majd el a munkáját a 
Tamási Plébániai Hivatal. Plébáno-
sunk lakhelye átmenetileg Regöly-
ben lesz az ottani plébániai épüle-
tünkben.
Tisztelettel kérjük türelmüket, 
imáikat és szurkolásukat! „Ha az Úr 
nem építi a házat, az építők hiába 
fáradnak. Hogyha az Úr nem őrzi a 
várost, az őr hiába őrködik fölötte.” 
127. zsoltár
A későbbiekben időközi tájékozta-
tást adunk majd a Tamási Plébánia 
épületeinek felújításáról.

Gőbölös Péter
plébániai képviselőtestületi tag

Tamási Város
Önkormányzati Lapja

Tamási Város
Önkormányzati Lapja
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Lakossági tájékoztatás
Tisztelt tamási Lakosok!

A Tamási IV. számú felnőtt háziorvosi körzet ellátását, 
amelyet eddig Dr. Tímár Tibor helyettesített, 2023. áp-
rilis 1. napjától Dr. Csendes Lajos háziorvos látja, he-
lyettesítéssel, Tamási Város Önkormányzatával kötött 
megállapodás alapján. A szakasszisztensi feladatokat 
Szentpáli Tiborné végzi.

A RENDELÉS A RENDELŐINTÉZET UGYANAZON 
FÖLDSZINTI RENDELŐHELYISÉGÉBEN TÖRTÉNIK.

Változás a következőkben lesz:

A személyes háziorvosi rendelés 
az alábbi napokon és időpontokban biztosított:

 HÉTFŐ  12:00 – 15:00
 KEDD   11:00 – 13:00
 SZERDA  09:00 – 12:00
 CSÜTÖRTÖK  12:00 – 14:00
 PÉNTEK  11:00 – 13:00

A szakasszisztens 
az alábbi időpontokban elérhető adminisztráció, 

előjegyzés érdekében:

 Rendelőhelyiségben  Rendelkezésre állás 
     telefonos elérhetőség

HÉTFŐ 12:00 – 16:00  08:00 – 12:00
KEDD  08:00 – 13:00  13:00 – 16:00
SZERDA 08:00 – 12:00  12:00 – 16:00
CSÜTÖRTÖK 12:00 – 16:00  08:00 – 12:00
PÉNTEK 08:00 – 13:00  13:00 – 16:00

A körzet elérhetősége: 
06 74/471-429

06 20/820-6360 
e-mail: haziorvos04@tamasi.hu

Kérjük a rendelési időre szíveskedjenek figyelemmel lenni!
Tamási Város Önkormányzata


